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0 Österåker 
Dnr. VN 2018/0024 

Sammanställning av enkätsvar - det allmänna valet den 
9 september 2018 

En enkät har skickats till utvalda röstmottagare som har arbetat med det allmänna valet den 9 
september 2018. 

Frågorna i enkäten är samma frågor som skickades ut till röstmo ttagare efter det allmänna valet 
2010 och 2014 där frågornas syfte är att ge feedback på vad som var bra men också och vad som 
kan förändras, förtydligas och/eller förbättras. Svaren ligger alltså til l grund inför det allmänna 
valet 2022. 

Enkäten har skickats till följande rös tmottagare 
- Ordförande och vice ordförande i respektive valdistrikt 
- 2 röstmottagare i respektive valdistriktet 
- 9 röstmottagare som arbetade med förtidsröstningen under perioden 22 augusti till 9 september. 

Enkäten består av frågor som ska graderas mellan mycket dåligt, dåligt, bra, mycket bra och vet 
ej/inga synpunkter men också frågor kring tid och resurser i vallokal. Det finns också möjlighet 
att lämna kommentarer och synpunkter. 

Redovisningen sker enligt följande 

1. Svar från ordförande och vice ordförande 
2. Svar från röstmottagare i vallokal 
3. Svar från röstmottagare i samband med förtidsröstningen 
4. Svar per vallokal, dvs. ordförande och vice ordförande samt röstmottagare med kommentarer. 
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0 Österåker 
I. Svar från ordförande och vic e ordförande 

Enkäten har skickats till 42 ordföranden och vice ordföranden (21 ordföranden och 21 vice 
ordföranden) och av dessa har 28 personer besvarat enkäten. I det fall antalet svar inte stämmer 
överens med antalet besvarade enkäter beror det på att personen har valt att inte svara på just den 
frågan. 

Hur upplevde du utbildningen i inför valet den 9 september? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

5 10 11 2 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

- Vi kunde mycket mer än dom på scenen. Det ska nog vara en kunnig som går igenom häfte sida 
för sida och inte en trevlig föreläsning med trevliga personer. 

- Utbildningen var verkligen under all kritik. Måste ha varit en stor besvikelse för alla. Faktiskt 
erbjöd jag mig att hålla den själv nästa gång, m er i Gerhard Nuss anda. 

- Gav mig inget ytterligare utöv er det jag kunde läsa mig till i materialet. Jättebra att ha en 
utbildning för man sätter lite press på alla att fö rbereda sig men jag hade hoppats att den skulle 
vara lite mer saklig och ge lite mer praktiska tips. Tex. hur lång tid ungefär man ska räkna med att 
det tar att ställa iordning lokalen och packa upp allting och vad man bör börja med när man 
kommer på morgonen osv. Iaf i infon till ordförande/vice. Kunde också ha varit lite mer raka 
besked om de hade varit mer pålästa.... 

- Utbildningen kändes onödig att lägga på PWC. Mer praktisk genomgång av någon/några från 
valnämnden kanske hade varit bättre? 

- Utbildningen var spretig pga 2 utförare, som van mottagare gick det an, men för nytillkomna 
nja. 

Hur har informationen varit gällande ditt uppdrag som ordförande/vice ordförande? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 13 12 2 

Vad tyckte du om? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 
Häftet 
"Handledning i 
vallokal" 

9 19 

Utbildnings-
filmen pä val.se 1 10 14 3 

2 



0 Österåker 
Hur fungerade sammansättningen av röstmottagare i ditt distrikt 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 8 17 1 

Hur fungerade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen 
synpunkt 

Vallokalen i 
stort 2 3 14 8 1 
Vallokalen för 
funktions-
hindrade 

1 1 14 8 2 

Hur upplevde du stödet från kansliet 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen 
synpunkt 

A. Före 
valdagen 1 4 19 4 

B. På valdagen 2 21 5 
C. På 
valkvällen/ 
valnatten 

4 21 3 

Hur fungerade mottagningen på valnatten, Alceahuset? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

3 21 3 

Hur fungerade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket b ra Vet ej/ingen 
synpunkt 

Blanketten 
"Protokoll vallokal" 2 9 13 4 

Valsedelställen 2 7 9 10 
Affischen "Rösta i 
vallokal — såhär gar 
det till" 

3 11 14 

Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 2 18 7 
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2. Röstmottagare - vallokal 

Enkäten har skickats till 48 röstmottagare - vallokalen och av dessa har 15 perso ner besvarat 
enkäten. I det fall antalet svar inte stämmer överens med antalet besvarade enkäter beror det på 
att personen har valt att inte fylla i just den frågan. 

Hur upplevde du utbildningen i inför valet den 9 september? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

6 7 2 

Synpunkter eller kom mentarer lämnas nedan: 

- De upprepade det som man själv skulle läsa till sig . }ag hade velat att de tog upp "hur gör vi 
praktiskt". 

- Inte mycket mer än vad jag kunde läsa mig til l. Dessutom var det många frågor de hänsköt till 
kommunen 

- Den skulle behöva anpassas mer för oss som aldrig tidigare varit röstmottagare, var mer för 
repetition för dem som varit tidigare. 

Vad tyckte du om? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen 
synpunkt 

Häftet 
"Handledning i 
vallokal" 1 7 7 
Utbildnings
filmen på val.se 1 2 5 2 

Hur fungerade sammansättningen av röstmottagare i ditt distrikt? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

7 8 

Hur upplevde du stödet från kansliet? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

3 5 6 

Hur fungerade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen 
synpunkt 

Blanketten 
"protokoll vallokal" 8 6 

Valsedelställen 4 7 2 2 
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Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen 

synpunkt 
Affischen "Rösta i 
vallokal - såhär går 
det till" 

11 2 2 

Hur fungerade röstningslokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

11 2 1 
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3. Röstmottagare - förtidsröstning 

Enkäten har skickats till 9 röstmottagare — förtidsröstning och av dessa har 4 perso ner besvarat 
enkäten. I det fall antalet svar inte stämmer överens med antalet besvarade enkäter beror det på 
att personen har valt att inte fylla i just den frågan. 

Hur upplevde du utbildningen i Alceahuset i augusti? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

4 

Hur upplevde du förtidsröstningen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 2 1 

Hur fungerade röstningslokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 1 1 

Hur upplevde du stödet från kansliet under förtidsröstningen? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

4 

Vad tyckte du om? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 
Häftet 
"Handledning 
röstlokal" som 
grund för dig som 
röstmottagare 

2 1 

Utbildnings filmen 
på val.se 3 1 

Hur fungerade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra 
Vet ej/ingen 
synpunkt 

Väljar-
förteckningarna 2 2 

Dagrapporterna 2 2 
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Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra 
Vet ej/ingen 
synpunkt 

Valsedelställen 2 2 
Affischen 
"Förtidsrösta -
såhär går det till" 1 3 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Det hade varit bra att vara 3 personer vissa tider på dagen när det var många röstande 
(Alceahuset) 

Problem med hissarna. 

Biblioteket som jag var mottagare i kunde ju varit mycket trevligare. 

Personalen på biblioteket var otrevliga och ville rätta sig efter att valmyndigheten hade 
röstmottagning där. När chefen jobbade då var det okej men inte i övrigt. Respektlöst vid flera 
tillfällen. 

På fyllnad av Namnvalsedlar sköttes ju av partierna själva. Vissa respekterade inte at t de INTE 
skulle ha p artinamnet synligt. |ag påtalade detta och det föll inte i god jord. Vid nästa val bör 
detta verkligen påpekas. 
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4. Svar pe r vallokal 

Nedan redovisas en sammanställning av inkomna synpunkter som inkommit frän respektive 
vallokal. En del röstmottagare har lämnat synpunkter eller kommentarer och dessa kommer att 
redovisas under respektive vallokal. 

Berga I, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 01.35. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 2 tillfrågade. 

Frågor ställda enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Frågor ställda till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Lokalen i sig var det väl inget fel på men mottagandet från att hämta nyckel, få larm och lås 
information var mycket dålig. Fick ingen riktig genom gång av hur jag tog mig in utan fick tjata 
mig till den. )ag fick fel kod till min larmbricka och kunde helt enkelt inte ta mig in. Fick upprätta 
en plan B för att kunna säkerhetsställa att vi kunde ta oss in pä valdagen. 

Larmet gick flertal ggr , både under lördagen samt under valdagen. I och med fel kod till bricka 
kunde vi inte stänga av larmet. Blev m ånga samtal till fastighetsjourer, larmcentral etc. 

Detta störde både röstningen och rösträkningen. Larmljud och att ljus släcktes ner var inte en 
arbetsmiljö för säker rösträkning. 

Vi var 2 valdistrikt i lokalen me n endast 1 ordförande kunde kvittera ut nyckel vilk et innebar att 
vi var helt beroende av att denna fungerade, vilket den tyvärr inte gjorde. 
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Berga 2, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 01.45 
Ordförande och vice ordförande, 0 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 2 tillfrågade. 

Frågor ställda enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 
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Hacksta I, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 01.37. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 
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Hacksta 2, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 01.20. 
Ordförande och vice ordförande, 2 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 1 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

3 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Det finns ingen möjlighet för röstande att ta valsedel osedd. 

Det stora antalet förtidsröster och hanteringen av dessa efter vallokalens stängning gör att 
rösträkningen börjar senare, föreslår att vallokalens öppettider kortas. 

Min arbetsdag var 16 timmar inklusive rasterna. 
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Ljusterö, 
Distriktet anlände till kom munhuset klockan 02.45. 
Ordförande och vice ordförande, 2 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 1 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Fråga ställ d ti ll både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

3 

Synpunkter eller ko mmentarer lämnas nedan: 

12 



Q Österåker 
Margretelund I, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 03.11. 
Ordförande och vice ordförande, 2 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 
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Margretelund 2, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 03.05. 
Ordförande och vice ordförande, 2 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Det är allt för trångt att ha två valdistrikt som ska ha en gemensam ingång och utgång. Svårt att i 
lugn och ro själv välja röstsedlar i valställen då det hela tiden var ett enormt tryck på att fa 
komma in och rösta. 
Valsedelställen var för klena så vi hade ett som helt kollapsade av tyngden av valsedlarna. Övriga 
fick vi försöka stötta upp. Balsedelställen behöver bli mer hållbara så att de orkar bära tyngden av 
alla valsedlar som ställs i d em. 
När det gäller sammansättningen av röstmottagare så märktes det att de som var +70 hade svårt 
att orka hela dagen/natten. De blev trötta och det blev fel. Tyvärr blev det även en mindre 
konflikt mellan mig och Irma da hon inte riktigt höll måttet (blev flera fel i rösthanteringen) sä jag 
ansåg att hon inte skulle hålla på med förtidsrösterna efter kl. 20 utan fick vänta pä att 
förtidsrösterna kommit ner i valurnan. Tror att det skulle vara en bra idé att kanske ha 
röstmottagare som "bara" jobbar under valmottagandet (kl. 07.30 - 20.15) och att det kommer in 
andra som haller pä med räkningen av röster, då tröttheten gör sig påmind på småtimmarna. 
Vore i alla fall b ra om det tillkommer några "pigga" huvuden efter kl. 20.00. 
När det gäller utbildningskvällen så tycker jag den var mycket dålig. Förstår inte varför de inte 
gick igenom de olika momenten som fanns i "Handledning för vallokal". Saknar även en 
tydlighet hur förtidsrösterna ska hanteras när de ska stoppas ner i valurnan efter kl. 20.00. Jag är 
av den uppfattningen att man stoppar i d em 1 åt gången och inte som andra valdistrikt gjorde 
öppnar valurnan och häller i va lkuverten i de olika facken. 

Lokalen (Margretelundsskolans matsal) är inte särskilt bra eftersom det är en trång ingång som 
även används som utgång (finns alltså ingen separat väg ut) - dessutom av två distrikt. Det blev 
väldigt trångt. 
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Sammansättningen av valarbetare. Vi hade många gamla/äldre personer och dessa orkade 
dessvärre inte fullt ut utan det blev tydligt ju senare timmen blev att är man över 70-75 år så orkar 
man inte hålla igång från 7 på m orgonen till 2-3 på natt en. Således bör man från valnämndens 
sida sträva efter att inte sätta ihop flera äldre pe rsoner i samm a gäng. 
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Margretelund 3, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 02.45. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Önskar med handfast utbildning om röstmottagandet samt protokoll och räkning av röster, t.ex. 
ogiltiga, fler röstkort i fel urna, osv. 
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Roslagskulla-Åsättra, 
Distriktet anlände till kommun huset klockan 03.50. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 1 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Som muntligt framfört så bör röstlängder finnas 2 ex om det skall vara som detta val att 
förtidisrösterna skall hanteras i vallokalen. Detta är naturligtvis olika från valstuga till valstuga. 
Beror på om det finns en paus från väljarna men när de kommer i stril ström så kan man inte 
prioritera förtidsrösterna. 

Valnämndsledamöter störde inte okej. 
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Runö, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 01.33. 
Ordförande och vice ordförande, 2 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Utbildningen: Gav mig inget ytterligare utöver det jag kunde läsa mig ti ll i materialet. Jättebra att 
ha en utbildning för man sätter lite press på alla att förbereda sig men jag hade hoppats att den 
skulle vara lite mer saklig och ge lite mer praktiska tips. Tex. hur lång tid ungefär ma n ska räkna 
med att det tar att ställa iord ning lokalen och packa upp allting och vad man bör börja med när 
man kommer på morgonen osv. Iaf i infon till ordförande/vice. Kunde också ha varit lite mer 
raka besked om de hade varit mer pålästa.... 

Vallokalen: Lite trångt och mörkt vid den enda möjliga platsen att ställa skärmarna. I övrigt 
mycket tillgänglig t och lätt att hitta in och det blev ett bra flöde även när det kom lite fler väljare. 
Fanns bra tillgång till bor d/stolar och även vilorum/kök för röstmottagare. 

Valsedelställen: Det skulle kunna stå en skylt på varje ställ vad de innehåller så det blir enklare 
för väljarna att förstå skillnaden. Tex. "NAMNVALSEDLAR" eller "PARTIVALSEDLAR" 
och instruktion att man endast ska välja den ena av dem. Det var kring detta vi fick flest frågor 
under dagen. 

Utbildningen kändes onödig att lägga pä PWC. Mer praktisk genomgång av någ on/några från 
valnämnden kanske hade varit bättre? 

Vallokalen var trevlig och fräsch med härlig ljus entré men kändes lite trång stundvis. Svårt att 
placera skärmar och bord så att de inte stod för tätt. 

Pluspoäng till det trevliga gänget på Alceahuset. 
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Vill bara tillägga att vi hade en jättebra grupp av röstmottagare. Alla var hjälpsamma, kvicka , 
samarbetade jättebra och bidrog till mycket go d stämning. 
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k. Österåker 
Rydbo, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 02.35. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 
ur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Vill bara säga att jag bad att få låna lokalen b redvid matsalen i Rydbo för att ge nomströmningen 
skulle fungera bättre. Kan vara bra att göra det framöver när ni bokar upp 

20 



0 Österåker 
Skånsta, 
Distriktet anlände till kom munhuset klockan 01.10. 
Ordförande och vice ordförande, 0 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 3 tillfrågade. 

Fråga stä llde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 
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® Österåker 
Skärgårdsstad, 
Distriktet anlände till kom munhuset klockan 03.40. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 1 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Synpunkter eller ko mmentarer lämnas nedan: 

Vad gäller med arbetarna i vallokalen så fungerade vissa lysande, medan vissa fungerade tämligen 
dåligt och skapade merjobb för hela gruppen. 

Kansliets insats inför valet kändes ljummet och tämligen oengagerat, inklusive 
informationskvällen och eftcrarbete från denna. Däremot höjdes engagemanget rejält under 
valdagen, som jag uppfattade det, där kansliet var lätta att nå per t elefon och svarade upp 
föredömligt pä såväl frågor som behov av kompletterande material. 
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0 Österåker 
Smedby, 
Distriktet anlände till k ommunhuset klockan 02.06. 
Ordförande och vice ordförande, 2 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 1 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: -

]ag förstod på de som var röstmottagare för första gången att utbildningstillfallet kändes "så där". 
Önskemål om att den skulle varit mer handfast, steg-för-steg. 
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0 Österåker 
Svinninge, 
Distriktet anlände till kom munhuset klockan 01.07. 
Ordförande och vice ordförande, 2 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 2 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 1 1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 
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0 Österåker 
Säby, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 02.40. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 2 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 3 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Vi delade uppvalsedelställen varav en gick sönder, det gjorde att vi hade bara en affisch om hur man 
gör för valdeltagarna. 

Även om det finns tryckta affischer och vi meddelade muntligt hur det går till, blev det fel. 

Vi hade flera från andra länder som röstade för första gånge n då vi förkläde på engelska. 

I dataåldern kanske man ska göra en Qr kod som folk kan titta i sina mobiler hur det går till och då p å 
deras språk, när dom ändå s tår och väntar. Det kanske skulle finnas en film om hur man gör som 
rullar på en skärm. 

Utbildningen. 

Vi kunde mycket mer än dom på sc enen. Det ska nog vara en kunnig som går igenom häfte sida för 
sida och inte en trevlig föreläsning med trevliga personer. 
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0 Österåker 
Söra I, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 02.06. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 1 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Inför nästa val tycker jag att man skall ha skärmar runt valsedlarna också. 

Tycker att rollen som vice ordförande är lite otydlig. 

Logistiken i lokalen är viktig, antingen kommer ingen eller så kommer alla på en gång. 

Då gäller det att ha en logistik som fungerar. 

Totalt sätt tycker jag att det varit en positiv upplevelse. 

Trevlig och positiv stämning från kansliet. 

Vi uppfyl lde dåligt att röstande kunde enskilt välja valsedlar utan insyn 
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® Österåker 
Söra 2, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 02.12. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 1 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga stäl lde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 
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Österåker 
Åkerstorp, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 00.55. 
Ordförande och vice ordförande, 2 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 1 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

2 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 2 

Synpunkter eller ko mmentarer lämnas nedan: 

Utbildningen var verkligen under all kritik. Måste ha varit en stor besvikelse för alla. Faktiskt 
erbjöd jag mig att hålla de n själv nästa gång, mer i Gerhard Nuss anda. 

Faktiskt tror jag att de t mest var för att jag numera är så rutinerad som det gick så pass bra som 
det gjorde. 

Mitt gäng i Åkerstorp var det hittills bästa jag haft och jag hoppas kunna få dem igen, åtminstone 
de som inte vill ha egna distrikt 
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0 Österåker 
Österskär I, 
Distriktet anlände till kommunhuset klockan 03.07. 
Ordförande och vice ordförande, 1 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 2 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

En ingång/utgång till två röstlo kaler fungerade ej 

Mycket långa köer u nder större delen av dagen 20-30 meter 

Fick hjälp av valsedelsutdelarn a att hjälpa röstarna att ställa sig i rätt kö utanför röstlokalerna En 
stor eloge till dessa för ett utmärkt samarbete 

Valsedelsställen i foajén fungerade dåligt när stora köer bildades 

Trångt och dålig överblick över valsedlarna Valhemlighteten svår att uppnå 

Tyvärr var Nya matsalen betydligt sämre än den äldre ur kö-synpunkt 

Måste årgärdas till nästa gång med en ingång till varje valloka l 

Funktionshindrade hade stora svårigheter att ta sig fram som tur var hade Österskär endast 1 
sådan som jag hjälpte att komma fram och komma ut igen 
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k Österåker 
Österskär 2, 
Distriktet anlände till ko mmunhuset klockan 04.15. 
Ordförande och vice ordförande, 2 svar av 2 tillfrågade. 
Röstmottagare, 0 svar av 2 tillfrågade. 

Fråga ställde enbart till ordförande och vice ordförande 
Hur fungerade kontakten med vaktmästare/rektor i din skola? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Hur fungerade vallokalen i stort? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Fråga ställd till både ordförande, vice ordförande och röstmottagare 
Hur fungerade vallokalen för funktionshindrade? 

Mycket dåligt Dåligt Bra Mycket bra Vet ej/ingen synpunkt 

1 1 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: 

Sammansättningen i vallokalen: 

Kunde varit bättre men det var inte heldåligt även om det fanns personer som var lite långsamma 
och en mycket kritisk till mina önskemål så var huvudproblemet antalet personer som röstade i 
förhållande till tiden vi skulle ta emo t dem 

Valsedelställen: 

Själva ställen var okay men placering av valsedlar var katastrof och även om jag försökte ändra i 
halvtid blev d et i alla fall inte bra jag fick många klagomål 

Vallokalen i stort: 

Ganska dåligt med tanke på gemensam entré för två distrikt 

)ag har natur ligtvis funderat mycket på va rför vi var sist med inlämnande av röstsedlar pä 
valnatten och dels skulle det kunna bero på att vi var långsamma men det är inte hela sanningen. 

Om man betänker att från 08.00 till 20.00 är de t 720 minuter. Vi hade ca 750 poströster jag 
kommer inte riktigt ihåg och ca 1800 i vallängden. Jag tro r vi hade ungefär 1600 som röstat vilket 
innebär att nästan 1000 personer kom och röstade fysiskt. Det innebär ju mer än en person per 
minut. Det fanns ingen möjlighet att registrera poströsterna under dagen vilket tog lite mer än två 
timmar från 20.00 till 22.15 och då var vi supersnabba. Några blev arga för jag inte överlät 
registrerandet på dem men personen ifråga var lite för långsam och jag och vice ordfö rande 
gjorde jobbet snabbt och noggrant. 
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O Österåker 
Alltså började själva huvudarbetet lite sent och trots att vi fick extrahjälp från kansliet 2 /3 av 
tiden så m ed tre omräkningar tog det tid. Även Österåker 1 höll på till 03.00 pä natte n vilket 
ocksä är orimligt sent med tanke på att arbetet börjat 07.15 på morgonen åtminstone för oss 
ordförande. Jag har varit med i många år men aldrig kommit hem 05.00 pä mor gonen, det måste 
gå att orga nisera på annat vis. 

Jag är genom mitt yrke som intensiv vårdsjuksköterska van att arbeta systematiskt snabbt och 
noggrant inga misstag får göras och även om jag har höga krav pä medarbetare så måste man 
anpassa efter människors förmåga och några i mi n grupp var ganska långsamma och jag tror tog 
arbetet för att få chansen att träffa gamla bekanta och ha lite trevligt, sk a man hälsa och prata på 
samma gång som man tar emot valkuvert och registrerar så kan det lätt bli fel. Det borde vara en 
uppmaning till alla som ska ar beta att det inte är tillåtet att prata personligt med de som lämnar 
valsedlar eller är i vallokalen. 

Synpunkter eller kommentarer lämnas nedan: Utbildningen var spretig pga 2 ut förare, som van 
mottagare gick det an, men för nytillkomna nja. 

Gruppen fungerade i stort sett bra, men ordförande hade problem med lyhördheten och 
anpassningen med två personer. Ordföranden var mycket bra. 

Trängseln i passagen måste gjort det svårt för rörelsehindrade. Valssedelställen kunde varit bättre. 

Distriktet var alldeles för stort, hade ej hjälpt med fler röstmottagare. Trängseln i korridoren var 
förskräcklig, folk kom ej ät b lanketter, fanns ingen avskildhet så alla kunde se vad blanketter man 
tog, vi valarbetare hade ingen chans att ha koll på blankettstället och när man gjorde det, var det 
alltid en rö ra, stämde inte med hur det skulle vara, så man fick sortera om. 

Sen vore det bra om enkäteten kom ut bara några dagar efter valet. 
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